
 

 

 

Ågerup og Omegns Landsbyråd 

an 22. november 2024 

 

Bestyrelsesmøde fredag den 22. november kl. 17.00-18.00 hos Mette 
Til stede: Irene, Taghrid, Jens, Mette, Anita, Claus  
Afbud: Esben 
 
Forslag til dagsorden 
 

1. Valg af ordstyrer: Claus  

2. Valg af referent: Anita 

3. Godkendelse af dagsorden: godkendt med tilføjelse af punkt om Fjernvarme under eventuelt 

4. Opfølgning på seneste møde, jf. https://www.aaol.dk/bestyrelse. Bilag 

Å’et er ordnet, men nu er lyset gået ud i den anden side. 

Jens har fremsendt vores anmodning om at få udarbejdet en helhedsplan for området og er nu 

i dialog med kommunen.  

Cykelruten skal på nettet, det er naturstyrelsen der skal lægge det på. Derefter kan vi sende 

vores regnskab til Friluftsrådet med anmodning om at få udbetalt bevillingen. 

 

5. Prioritering af cykelsti langs Slæggerupvej.  

I referat fra bestyrelsens møde 4. september 2018 står følgende: 

”07. Prioritering af cykelstier (Oplæg ved Rikke og Hans) a. Under sportsfesten blev der afholdt 

afstemning blandt tilfældigt fremmødte, som gav følgende resultat: i. Risøhuse 8 stemmer ii. 

Gundsølille-Tågerup-Gerdrup 21 stemmer iii.  Østrup-Gundsølille 61 stemmer iv. Ågerup-

Trekroner via Slæggerup 83 stemmer. Bestyrelsen prioriterede iii og ii først. Derefter iv b. Vi 

tager kontakt til Trekroner med henblik på at opnå en større tyngde for en etablering af 

Trekroner-cykelstien. ”  

Pt er første fase af forslag iii, Østrup-Gundsølille under etablering. Ønsker bestyrelsen at ændre 

i prioriteringen fra 2018? 

Det indstilles, at vi tager en første drøftelse af emnet og så tager en debat på Facebook, inden 

vi skrider til beslutning om prioritering. Dette også i lyset af Esbens afbud. 

Vi besluttede at arbejde for en 2 minus 1 løsning på Slæggerupvej her og nu, fordi den 

formentlig vil være indenfor rækkevidde. Vi ønsker ikke at ændre i prioriteringen.  

 

Irene eller Anita deltager i et af trafikudvalgets møder, hvis der er behov. 

 

6. Mødeplan for 1. halvår 2025. Forslag vedlægges 

Tirsdag 18. marts Forberedelse af generalforsamling 

Generalforsamling onsdag d. 30.4 

Mandag d. 12.5 

Torsdag d. 19.juni (åbent møde) 

 

Torsdag 10.4 Årsmøde Veje og Grønne Områder. (Formand, Næstformand, Trafikudvalg) 

 

7. Orientering fra formanden og nedsatte arbejdsgrupper 

https://www.aaol.dk/bestyrelse


a. Formand og næstformand 

i. Arrangement om Himmelev Skov 13.11. Ikke deltaget, da det viste sig at være 

indvielse og plantning af træer 

ii. Utilfredshed med nye chikaner på Ågerupvej 

Det er utrygt for cyklister, når der kommer biler. 

Mejetærskere kan ikke komme igennem. 

Jens har talt med forvaltningen, der vil kigge positivt på sagen. 

 

iii. Ildsjæleaften som Irene og Claus har deltaget i 7.11 

Arrangementet var i Sønderby på Hornsherred. Stemningen var god. Der blev 

fortalt om 3 ting, der var lykkedes. Skaterplads i Farum, fælleshus til 

arrangementer for Sønderby, ildsjæle havde arbejdet med det og den lokale 

stationsbygning i en lille bitte by, der også bliver brugt som samlingspunkt.  

 

Det fælles var at man tog et skridt ad gangen og tog så først næste skridt, når 

det første var lykkedes. Ved de to projekter var der gjort et stort forarbejde 

med samarbejde inden projekterne blev startet op. Det manglede i det sidste. 

Projekterne kræver meget arbejde og en stor portion stædighed. 

 

iv. Møde i BusinessNord 19.11 (Jens) 

Der er gang i BusinessNord 

 

v. Rydning omkring sø ved St. Valby Klyngerne (Irene) 

Der er et vandhul, der er vokset til og mudret til. Det kunne være godt, hvis den 

blev gravet op. Der er en ildsjæl Lise, der er gået i gang med opgaven.  

Det kunne også være en ide at få Kildemoseåen slynget. 

 

b. Trafikudvalg. Esben har meldt afbud 

c. Aktivitetsudvalg. Irene 

- Minijul d. 23.12. Der er næsten 80 tilmeldte. 

- Plan for foråret: den planlægges i januar. Gode ideer modtages gerne. Forslag besøg 

på vores lokale mølle, der er blevet renoveret. 

d. Etnisk Forum. Irene Salvadparkturen var meget velbesøgt og var en stor succes. Der er 

et par nye familier, vi gerne vil have integreret. Irene banker på hos dem. Fremadrettet 

arrangementet i Salvadparken fast den første lørdag i oktober. 

 

e. Kildemoseparkudvalget. Jens 

- Slåning udestår. Kommunen er rykket og beklager.  

Jens har meddelt at vi ikke ønsker slåning så sent på året.  

f. Kirken (Anita). Grethe er gået af som formand, men hun og Steen fortsætter i 

aktivitetsudvalget. Vi kan skrive på pc’erne til e-sport, hvem der har bevilliget dem. Vi 

bruger ofte restmad fra kirkens projekter. Kirken er glad for at Landsbyrådet har valgt 

at ændre filmen.  

  

8. Orientering fra kassereren om Landsbyrådets økonomiske status 

Bilag: Status for regnskab 2024 kassen stemmer 

a. Skilte for gang og cykelruter. Revideret budget 69.300 er opbrugt. Indsendelse af 

regnskab afventer optagelse af ruten på www.udinaturen.dk 



b. Forbedring af publikumsfaciliteter, Gundsømagle Sø. Bevilget 100.000 (Kommunen). 

Brugt 90.249 ifølge Jens’ optegnelser. Der udestår køb af bænksæt fra Teknisk Skole 

(har været udgået hen over sommeren) og tryk af opgaver til børn (prøvetryk af 

vinteropgaver afprøves pt)  

c. Integrationsaktiviteter 2024. Bevilget 9.550 (Kommunen). Brugt ca. 4.200 ifølge Irene 

Regnskab følger op 

d. Egne midler intet nyt 

e. Medlemstal (fornyelse af kontingent).  Intet nyt 

 

9. Evt., herunder næste møde  

- Næste møde:  hvem vil være vært? Claus Humlebakken 17, Ågerup. 

- Det foreslås at gøre reklame for referaterne i nyhedsbrevet (Jens) 

- Fjernvarme Ifølge Jonas Paludan vil kommunen muligvis lade fjernvarmeprojektet være 

åbent vinteren over. Jens vil gerne skrive til kommunen og anføre at det gør det umuligt at 

modtage tilskud så længe projektfjernvarme er åbent. De tilstedeværende bakker op og 

Jens spørger Esben inden brevet sendes.  

- Visse ting vil fremadrettet komme i høring fra staten i stedet for kommunen fremadrettet. 

 

10. Til diskussion under spisning:  Hvordan vi kan få flere til at tage fat – og aflaste, så vi mindsker 

afhængighed af ”Tordenskjolds soldater”?  

Det blev en ret ustruktureret diskussion, som ikke refereres. 

 

 

11.  


